

تأثيرات تحول الأعمال الى الرقمنة

حصريا مع سديم للإستشارات والتقنية

PROJECT
MANAGEMENT
Office

كيف يمكن للجميع التحضير لتأثيرات تحول الأعمال الى الرقمنة



01

فهم المنظومة الرقمية

02

تطوير مهارات الألفية
الرقمية

03

تبني المنظور التطويري

04

تبني AGILE و كن ومرناً

The digital transformation of business has been underway for some time now. As we continue to move further into the digital age, it is becoming increasingly important for individuals and organizations to be prepared for the changes that come with it. In this article, we will explore how everyone should be prepared for the business impact of digital transformation.

Understand the Digital Landscape The first step in being prepared for the digital transformation of business is to understand the digital landscape. This includes understanding emerging technologies, such as artificial intelligence, the Internet of Things, and blockchain. It also includes understanding the digital platforms and channels that businesses use to communicate with their customers and stakeholders, such as social media, websites, and mobile apps.

Develop Digital Literacy Skills The second step in being prepared for the digital transformation of business is to develop digital literacy skills. This means developing a basic understanding of digital technologies, platforms, and channels, as well as how to use them effectively. Digital literacy skills include being able to use software tools, communicate online, and navigate digital platforms.

Adapt to New Ways of Working The digital transformation of business will bring changes to the way we work. It is important to be open to these changes and to adapt to new ways of working. This may include working remotely, collaborating virtually, and using new tools and software to complete tasks.

Embrace a Growth Mindset The digital transformation of business is an ongoing process. It is important to embrace a growth mindset and be open to learning and developing new skills. This includes being willing to take on new challenges, seeking out opportunities to learn, and being open to feedback and constructive criticism.

Stay Agile and Flexible The digital landscape is constantly changing. To be prepared for the business impact of digital transformation, it is important to stay agile and flexible. This means being able to pivot and adapt quickly to changing circumstances and being able to respond to new opportunities as they arise.

In conclusion, the digital transformation of business is an ongoing process that is shaping the future of work. To be prepared for the business impact of digital transformation, it is important to understand the digital landscape, develop digital literacy skills, adapt to new ways of working, embrace a growth mindset, and stay agile and flexible. By doing so, individuals and organizations can thrive in the digital age and take advantage of the opportunities that come with it.

يحتاج الأفراد والمؤسسات إلى التحضير من الآن إلى التغييرات الناتجة عن تحول إدارة الأعمال إلى الرقمنة ، حيث أن عملية التحول الرقمي للأعمال تمر بمراحل مختلفة، وتشمل استخدام التكنولوجيا الحديثة والقنوات الرقمية للتواصل مع العملاء والأصحاب المصلحة، وتغيير نمط العمل في المؤسسات والأفراد. وفي هذا المقال، سنستكشف كيف يمكن للجميع التحضير لتأثيرات تحول الأعمال إلى الرقمنة.

فهم المنظومة الرقمية الخطوة الأولى في التحضير لتحول الأعمال الرقمية هي فهم المنظومة الرقمية، وهذا يشمل فهم التقنيات الحديثة مثل الذكاء الاصطناعي، وإنترنت الأشياء، والبلوكتشين، وفهم البنية الرقمية التي تستخدمها المؤسسات للتواصل مع عملائها وأصحاب المصلحة، مثل وسائل التواصل الاجتماعي، والمواقع الإلكترونية، والتطبيقات المحمولة.

تطوير مهارات الألفية الرقمية الخطوة الثانية في التحضير لتحول الأعمال الرقمية هي تطوير مهارات الألفية الرقمية. وهذا يعني تطوير فهم أساسي للتقنيات والمنصات والقنوات الرقمية، وكيفية استخدامها بشكل فعال. تشمل مهارات الألفية الرقمية القدرة على استخدام أدوات البرامج، والتواصل عبر الإنترنت، والتنقل على المنصات الرقمية.

التكيف مع طرق العمل الجديدة ستجلب التحولات الرقمية للأعمال تغييراً في طريقة عملنا. من المهم أن نكون مفتوحين لهذه التغييرات وأن نتكيف مع الطرق الجديدة للعمل، والتي قد تشمل العمل عن بعد، والتعاون الافتراضي، واستخدام أدوات وبرامج جديدة لإنجاز المهام.

تبني المنظور التطوري تمثل التحولات الرقمية للأعمال عملية مستمرة. ولذلك فمن المهم تبني المنظور التطوري وأن نكون مستعدين للتعلم وتطوير المهارات الجديدة. ويتضمن ذلك الاستعداد لتحمل التحديات الجديدة، والبحث عن فرص التعلم، وكوننا مستعدين للاستماع للآراء والانتقادات البناءة.

تبني AGILE و كن ومرناً تتغير الساحة الرقمية وتتطور باستمرار. للتحضير الجيد و المسبق للتأثير الرقمي على عالم الأعمال، من المهم البقاء متيناً ومرناً متبنياً فكر Agile - Waterfalls .

وذلك يعني القدرة على التعديل والتكيف بسرعة للظروف المتغيرة والاستجابة للفرص الجديدة عند ظهورها.

في الخلاصة، تمثل التحول الرقمي للأعمال عملية مستمرة تشكل مستقبل العمل. للتأهب للتأثير الذي يترتب على هذا التحول، من المهم فهم المناظر الرقمية وتطوير مهارات القراءة الرقمية والتكيف مع طرق العمل الجديدة واعتماد النمط التفكير النموذجي والبقاء سريع التكيف ومرناً. وبالقيام بذلك، يمكن للأفراد والمؤسسات الازدهار في عصر الرقمية والاستفادة من الفرص التي تأتي معه.